
Protokół Nr 11/2019 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w dniu 25 czerwca 2019 r. 
 

Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej w Białogardzie 

Obecni wg załączonej listy. 

 

Tematyka posiedzenia: 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał na X Sesję Rady Miejskiej Białogardu. 
3. Sprawozdanie z realizacji budżetu Obywatelskiego. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 1400 „otworzył i prowadził” Przewodniczący Komisji – Paweł Szyszlak. 
Komisja przyjęła protokół z poprzedniej Komisji oraz przedstawiony porządek, głosując: za-5 
(jednogłośnie). 

 

Ad 2  

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała następujące  projekty uchwał: 
a) w sprawie udzielenia Burmistrzowi Białogardu wotum zaufania z tytułu raportu o stanie Miasta 

Białogard w roku 2018 – druk A, 
     Przedstawił: Szczepan Jonko, Przewodniczący Komisji 

Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5 (jednogłośnie). 

 
b) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Białogard na dzień 31 grudnia 

2018 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 2018 – druk B, 
     Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5, przeciw-0, wstrzymało się-0, nie głosowało-1. 

 

c) w sprawie absolutorium dla Burmistrza z tytułu wykonania budżetu Miasta Białogard na rok 2018  
– druk C, 

     Przedstawił: Szczepan Jonko, Przewodniczący Komisji 

Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-5, przeciw-0, wstrzymało się-1. 



d) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2019 – druk D, 
     Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 

Głos w dyskusji zabrali: 
E.Żółtowska – powiedziała, że deficyt na koniec 2018 roku wynosił 2 mln zł a planowany na 2019 

rok 4 mln zł. 
Skarbnik – odpowiedziała, że deficyt 2018 r. zakończył się zwiększeniem kwoty długu a tu nie 

zwiększamy kwoty kredytu tylko będzie ten, który planowano. W 2020 roku okaże się jakie środki 
wolne zostaną na inwestycje. W całości środków wolnych na inwestycję nie posiadamy. 

J.Sosnowski -  pytał ile będzie parkletów na Pl. Wolności i jaki to koszt? Jaki będzie koszt zasypania 
fontanny? 

Sekretarz – odpowiedział, że będzie 8 parkletów za 50 tys. zł z wydatków Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Komunalnej. Zasypanie fontanny będzie finansowane jest ze środków Spółki ZGKiM.  

J.Sosnowski – pytał czy to dobra decyzja o informowaniu w ten sposób radnych? 
Przewodniczący Komisji – powiedział, że coraz więcej zadań ma Spółka  ZGKiM, która jest 

niedofinansowana, a za zlecaniem interwencyjnych prac powinny iść  środki. Radny pytał czy 
dodatkowe prace nie spowodują zwiększenia deficytu Spółki i dalszego doinwestowania, czy za 
tym wędrują dodatkowe działania? 

J.Sosnowski – dodał, że Spółka ZGKiM została obciążona dodatkowymi kosztami z tytułu opłat za 
plac, który został podzielony z BTBS.  

A.Wegner – pytał o opłatę adiacencką, czy funkcjonuje w mieście, czy rozważano przy ul. Bol. 
Śmiałego taką opłatę? 

Sekretarz -  odpowiedział, że reguluje to ustawa, są 2 przesłanki: wzrost wartości nieruchomości 
z tytułu infrastruktury i podział nieruchomości. Przy ul. Wiejskiej mieszkańcy odwołali się do SKO 
i decyzje zostały uchylone. Samo utwardzenie drogi nie powoduje naliczenia opłaty adiacenckiej. 
Odnośnie Spółki ZGKiM to nie zwiększono środków a dodatkowe prace będą wykonane kosztem 
innych prac. Spółka otrzymała 2 mln 400 tys. zł, a w roku bieżącym otrzymali o 300 tys. zł więcej. 
To jest granica optymalna kwoty, jaką mogą przekazać. 

W.Czurko -  stwierdził, że patrząc na wzrost kosztów remontowych to budżet Spółki jest mniejszy. 
Sekretarz – wyjaśnił, że to nieprawda, bo koszty remontu mieszkań nie są finansowane wprost 

z budżetu Spółki, tylko z czynszów.  
Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 

za-6 (jednogłośnie). 
 

e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na lata 2019-2028   
  – druk E, 

     Przedstawiła: Iwona Kubiak, Skarbnik Miasta 
Skarbnik poinformowała o zmianie projektu, gdyż  nie odjęła kwoty limitów. 

 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
W.Czurko - pytał o dodatek za wychowawstwo dla nauczycieli? 
Sekretarz – odpowiedział, że dodatek za wychowawstwo ustalony jest uchwałą Rady. 

 

Przewodniczący Komisji – po wyczerpaniu głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-6 (jednogłośnie). 

 



f) w sprawie odmowy zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym – druk F. 
     Przedstawił: Tomasz Strząbała, Przewodniczący Rady 

 
Przewodniczący Komisji – w wyniku braku głosów poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały głosując: 
za-5, przeciw-0, nie głosowało-1. 

 
 

Ad 3 
  Sprawozdanie z realizacji budżetu obywatelskiego. 

   Przedstawiła: Agnieszka Madziewicz, Naczelnik Wydz. Przedsiębiorczości i Funduszy 
Zewnętrznych 

 
Głos zabrali: 
Sz.Jonko - stwierdził, że tegoroczna edycja budżetu obywatelskiego nie podoba się bardzo, 

Przewodniczący Komisji powiedział, że razi aktywny udział radnych przy promowaniu, udzielaniu 
pomocy, korzystanie z elementów budżetu obywatelskiego. Chciałby, aby mieszkańcy odzyskali pełną 
władzę nad budżetem obywatelskim, bez udziału radnych. Należy przystąpić do prac nad zmianą 
regulaminu.  

Naczelnik - stwierdziła, że regulamin ewaluował. Zgodziła się z Przewodniczącym  Komisji. Propozycja 
jest, aby wprowadzić katalog zadań zabronionych albo dozwolonych dla budżetu. Naczelnik prosiła 
o dyskusję nad regulaminem jak najszybciej. Powołany przez Radę zespół nie był merytoryczny, nic 
nie wnosił, osoby te odsłuchały co pracownicy Urzędu mieli do powiedzenia i poszli. Naczelnik dodała, 
że nie mogą inwestować zadań, które nie są zadaniami własnymi miasta. 

Sekretarz – powiedział, że w regulaminie należy określić co można robić w ramach budżetu 
obywatelskiego, kto może składać oraz w jaki sposób można głosować. 

Sz.Jonko - nadmienił, że należy zrobić reanimację budżetu obywatelskiego.  
Naczelnik - stwierdziła, że po dwóch edycjach mieszkańcy zaskakują swoją pomysłowością 

i przebiegłością jak obejść zasady.  
Przewodniczący Komisji -  prosił o zebranie myśli i pod koniec sierpnia zrobić propozycję regulaminu 

odnośnie budżetu obywatelskiego. 
Naczelnik - powiedziała, że tylko 123 osoby przyszły na głosowanie budżetu obywatelskiego. 
Przewodniczący Rady - powiedział, że to była droga otwarta wychodzenia do mieszkańców, każdemu 

z radnych  zależało na jak najwyższej frekwencji. 
Sz.Jonko - stwierdził, że to promowanie własnej osoby kosztem samorządu.  
 

 
Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący Komisji zamknął  w/w punkt. 

  
 
Ad 4 

W sprawach różnych głos zabrali: 
Przewodniczący Komisji – pytał ile wyniosło dofinansowanie imprezy jeździeckiej w Darlikowie i kto 

o tym decydował? Kolejna sprawa, o którą pytał radny Sz. Jonko jako temat do dyskusji na przyszłość 
to co jest z amfiteatrem, czy został wyłączony z eksploatacji, czy jest przewidziana zmiana tej sytuacji, 
ile to nas kosztuje, czym to zostało spowodowane? Ponadto co się dzieje na ul. Fabrycznej, chodzi 
o  PSZOK? 

Skarbnik – wyjaśniła, że przedsiębiorca Ład-San nie uzyskał pozwolenia od Starosty. 
 



Sekretarz -  odpowiedział, że przedsiębiorca, który wygrał przetarg musi uzyskać zgodę na prowadzenie 
odpadów w mieście. Do końca lipca można wozić duże gabaryty na Ustronie Miejskie. Sekretarz 
dodał, że na zawody jeździeckie przekazano  dofinansowanie w kwocie 3 tys. zł w ramach małych 
grantów. 

A.Wegner - pytał o dofinansowanie zawodów wędkarskich na stawie w Warninie Gruba Ryba, które 
współfinansowało Miasto? 

 
- pismo odnośnie nasadzeń 
Sekretarz - wyjaśnił, że ul. Wazów, boczna ulica od ul. Bol. Śmiałego, po prawej stronie są ogródki 

działkowe, po lewej stronie są pasy zieleni, gdzie w ramach nasadzeń zastępczych zagospodarowano. 
Sprawę przekazano do analizy przez Wydz. Ochrony Środowiska. Odnośnie parkingów to nie bardzo 
jest gdzie te parkingi zrobić. Po prawej stronie nie ma chodnika, po lewej jeden chodnik i trochę 
zieleńca. 

J.Sosnowski - poruszył sprawę nasadzeń drzew na  ul. Wiśniowej, gdzie po dwóch stronach  gęsto 
nasadzono drzewa a nie ma chodnika tylko są płyty betonowe. To samo na Kisielicach Małych, gdzie 
nasadzono drzewa i wyrosły tak w górę, a nie ma pielęgnacji drzew. Jeśli jest szeroki pas to można 
nasadzić a jeśli nie ma chodnika ani pobocza to one przeszkadzają. 

Sekretarz -  powiedział, że jest zwolennikiem nasadzeń małych drzew. 
 

Po zakończeniu dyskusji  Przewodniczący Komisji zamknął  w/w punkt. 
 

Ad 5 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 1530 zakończono Komisję. 

Protokołowała: M.Zimmer 

Przewodniczący Komisji 

    /-/  Szczepan  Jonko 

 


